
   

 

ČESKOBRATRSKÉ CÍRKVE EVANGELICKÉ V PŘEROVĚ         19. ROČNÍK 

 

Milí přátelé, nacházíme se uprostřed postního období. 
V tomto předvelikonočním čase pro vás každoročně při-
pravujeme Ekumenickou postní bohoslužbu. Letos se 
opět uskutečnila 21.3. v kostele sv. Michala (na Šířavě) 
pod vedením Pavla Hofírka, děkana přerovského děkaná-
tu. Tématem se jako obvykle stala Křížová cesta našeho 
Pána Ježíše Krista, tentokrát jsme se ovšem zamýšleli 
nad všemi 14 zastaveními. Jednotlivá zamyšlení si při-
pravili zástupci všech církví v Přerově.  
Protože se i letos ukázalo, že tato ekumenická bohosluž-
ba není pro přerovské evangelíky natolik atraktivní, aby 
se jí zúčastnili, předkládám vám nyní tři meditace, které 
jsem na těchto bohoslužbách pronesl:  
1. zastavení: Ježíš je Pilátem nespravedlivě odsouzen. 
Tváří v tvář Pilátovi, který má (lidsky viděno) ve svých 
rukou Ježíšův osud, Kristus říká: „Já jsem se proto naro-
dil a proto jsem přišel na svět, abych vydal svědectví 
pravdě.“ Nikdy mě na tom nepřestane fascinovat, že Je-
žíš nežadoní o holý život, neprosí Piláta o milost. Tako-
vým chováním by přestal vydávat svědectví té nejvyšší 
Pravdě, přestal by být svědkem Božím.  
To On, nebeský Otec má Ježíšův život ve svých rukou – 
ať se to Pilátovi líbí nebo ne. Není třeba se tomu vzpírat 
a vzpouzet, tak je to správně. A kříž, jakkoli hrozivě se 
bude tyčit, je nakonec tím posledním a vrcholným mís-
tem Ježíšova svědectví o Boží lásce. Pilát, stejně jako li-
dé naší doby jemu podobní to nechtějí vidět. A co my? 
Jsme my odhodláni křížem – Kristovým i tím naším – ti-
še vydávat svědectví o láskyplném Bohu?  
5. zastavení: Šimon pomáhá Ježíši nést kříž 
Šimon se vrací ze svého pole, možná notně unaven. Ale 
dřina toho dne ještě neskončila. Čeká na něj Kristův kříž. 
Bere jej na sebe nedobrovolně, je k tomu přinucen, jistě 
se mu to nelíbí. On není profesionální mučedník, který 
by za každou cenu musel trpět. Velmi se nám ten Šimon 
z Kyrény podobá. Všímá si svého – svého majetku, své 
rodiny, své práce. A najednou, zčistajasna přijde čas nést 
kříž. Nemohl se na to dopředu připravit – ani tělesně ani 
duševně.  
Sotva se vzpamatoval, už to těžké a děsuplné břímě má 
na ramenou. Nenesl ho naštěstí dlouho, třeba jen pár mi-
nut, ale i to možná stačilo k tomu, aby se přestal zabývat 
vlastním neštěstím a pohlédl do tváře toho, komu přede-
vším ten kříž náleží. Možná že mu bylo Ježíše líto, mož-
ná že se díky této vlastní zkušenosti dokázal více do Ježí-
šova trpkého údělu vžít. Snad i nám, když neseme kříž 

tímto světem, se podaří lépe vnitřně nahlédnout to, co 
pro každého z nás byl Ježíš ochoten nést.  
11. zastavení: Ježíše vojáci přibíjejí na kříž 
Vojáci jistě nevěděli, co dělají. Nevěděli, jaký dosah bu-
de mít to jejich přibíjení Ježíše ke kříži. Neměli potuchu, 
že se stali součástí Božího plánu záchrany každého člo-
věka. Nevěděli, že ten potupný nástroj smrti, že ten kříž 
je vlastně stromem života. Nemohlo jim dojít, že přibité 
a rozpažené Kristovy ruce symbolizují Boží požehnání 
celému stvoření.  
Ani my kolikrát nevíme, jaký dosah mají naše vlastní či-
ny. Snad jen můžeme doufat, že laskavý Bůh, který si i 
takový hrůzný čin vraždy spravedlivého dokáže použít 
k dobrému, přetvoří i ty naše nedobré skutky k lepšímu. 
Jistě je toho schopen. Ale určitě lépe se mu pracuje s tím, 
co konáme v jeho vůli.                                                         pk                                                                

Modlitba:  
Pane Bože, upadl jsem do veliké bídy. Mé starosti mě 
chtějí udusit. Nevím kudy kam. Bože, buď milostiv a 
pomoz. Dej sílu unést, co sesíláš. Ať nepanuje nade 
mnou strach, ujmi se otcovsky mých drahých, ženy a dě-
tí. Milosrdný Bože, odpusť mi všecko, čím jsem se pro-
hřešil vůči tobě i vůči lidem. Důvěřuji tvé milosti a dá-
vám svůj život zcela do tvé ruky. Učiň se mnou, jak se 
tobě líbí a jak to je pro mne dobré. Ať žiji či umírám, 
jsem při tobě a ty při mně, můj Bože. Pane, očekávám na 
tvé spasení a na tvé království. Amen. 

Dietrich Bonhoeffer (1906-1945)       

Zprávy z Výročního sborového shromáždění 
(13.3.2011) 

Zpráva faráře sboru: 
PRAVIDELNÁ SHROMÁŽDĚNÍ V ROCE 2010:  
NEDĚLNÍ SHROMÁŽD ĚNÍ 
Kázání na Ekumenické perikopy (1. polovina roku) a 
lectio kontinua: Gn 1-4 (část 2. poloviny roku), Ga 1 aj. 
Bohoslužeb celkem: 54; Vysluhování VP: 18 
poděkování našim katolickým varhaníkům – Jaroslav 
Branžovský, Martin Kordas (a pohřby: Dušan Černoch)  
KYSELOVICE A TOVA ČOV 
scházíme se jednou měsíčně; stabilní počet: 4 
v Kyselovicích; 7 v Tovačově: tam se mnou jezdíte, za 
což vám děkuji 
BIBLICKÉ HODINY - Probírali jsme knihy Apoš-
tolské vyznání víry, deuterokanonickou knihu Tobijáš, 
ale i dílčí témata, jako: „Neboj se! v bibli" atd. 



Setkali jsme se celkem 38x; Průměr za minulý rok: 7,5 
účastníků (od září výrazně vyšší počet účastníků) 
vše probíhá ve svobodném duchu a v bratrské lásce – 
diskuze, dialog, vzájemné kontroverze  
DOROST 
děti se scházely do června 2010 – poté většina z nich 
přestoupila do přípravy na konfirmaci 
dorost od září 2010 nefunguje – pro nedostatek dětí 
KONFIRMA ČNÍ PŘÍPRAVA 
scházíme se jednou týdně od září 2010 (6 konfirmandů) 
probíráme a společně diskutujeme nad stěžejními tématy 
křesťanské věrouky 
snažíme se účastnit seniorátních akcí pro konfirmandy, 
utužovat vztahy 
19.6. 2011 bude konfirmační příprava uzavřena Konfir-
mační slavností 
PŘEDKŘESTNÍ PŘÍPRAVA 
příprava ke křtu - Petr Rejzek (ukončeno křtem v červnu 
2010)  
ÚŘEDNÍ HODINY 
jsou zřejmě naprosto zbytečné… - minulý rok v té době 
přišli na faru tři čtyři lidé  
ponecháme je do června 2011 a od září 2011 úřední ho-
diny zřejmě zrušíme 
PASTORACE 
Snažím se navštěvovat, rád se vždy nechám pozvat (klid-
ně i mimo kostel nebo vaše domovy) 
myslím si, že po 2,5 letech mé činnosti v přerovském 
sboru, jsme se sblížili natolik, že pastorace probíhá spon-
tánně kdykoli a kdekoli 
a s povděkem musím konstatovat, že i já sám jsem před-
mětem pastýřské péče („pastorován“ např. členy staršov-
stva) 
od září působím v přerovské nemocnici jako nemocniční 
kaplan – služba dost těžká, ale vidím v tom velký smysl  
PIVO (SETKÁVÁNÍ „T ŘICÁTNÍK Ů“) 
v minulém roce jsme několikrát s některými z vás byli 
„na pivu“ (ať už večer po staršovstvu nebo v jiný den 
s jinými bratry), což považuji za velmi dobrou možnost 
popovídat si – nepřipadám si potom v kostele jako ve 
skleníku 
STARŠOVSTO 
naši vzájemnou spolupráci zřejmě nejlépe vystihuje fakt, 
že téměř nehlasujeme; dokážeme se dohodnout i bez toho 
naše schůze probíhají v přátelském duchu, ale na druhou 
stranu jsou velmi efektivní (schůze nepřekračuje délku 2 
hodin) 
snažíme se okamžitě řešit aktuální problémy (radosti, sta-
rosti) našeho sboru 
několikrát jsme zorganizovali i výjezdní schůze staršov-
stva 
v poslední době (zhruba od září 2010) nás zaměstnává 
rekonstrukce střechy našeho kostela (s čímž vás seznámí 
podrobněji br- Martin Skalický) 
br. kurátor, poté co byl v našem kostele ordinován, je 
téměř na roztrhání (mnohé sbory našeho seniorátu si ho 
zvou, aby u nich vedl bohoslužby) – proto se nedivte, 
když občas není přítomen na našich bohoslužbách (s nej-
větší pravděpodobností to není tím, že by zaspal…) 

pořád vnímám, že na členy staršovstva je často naloženo 
více, než je nutné – dávejme dobrý pozor, aby se nám 
příliš rychle nevyčerpali (pomáhejme jim, jak jen může-
me)  
ADMINISTRACE HRANIC 
Téměř každý čtvrtek + 2x do měsíce bohoslužby 
v Hranicích a 1x v Lipníku n/B – tak tomu bylo do červ-
na 2010  
administrace hranického sboru byla ukončena v srpnu 
2010 – ale užší vztahy přetrvávají (společný výlet v říjnu 
2010; „výměna kazatelen“) 
EKUMENA 
Velmi dobré vztahy 
Scházíme se cca 1x za měsíc – většinou u nás nebo u ka-
tolíků  
Díky patří P. Pavlu Hofírkovi, děkanovi Římskokatolické 
farnosti za pečlivou přípravu i jeho vedení ekumenických 
akcí 
DALŠÍ PRAVIDELNÉ SBOROVÉ AKTIVITY 
Modlitební setkání – V. Došek; Setkávání maminek 
s dětmi –B. Dušková; Kroužek sester –K. Kolářová; Go-
spelový sbor a Nedělní škola – R. Stoklásková 
STATISTIKA A ŽIVOT SBORU 
podle statistiky (účast při bohoslužbách) je nás, přerov-
ských aktivních evangelíků, stále méně a méně (vždy o 
jednu dvě „duše“ za rok) 
na druhou stranu se nám daří budovat společenství, které 
je… 
a) vnitřně jednotné (nevnímám zde žádné dílčí skupiny a 
kliky, žádné velké spory a hádky)  
b) otevřené vnějším podnětům (v našem kostele se konají 
akce všeho druhu) 
c) a schopné přijímat ty, kteří do našeho společenství na-
jdou cestu (ať už z jakéhokoliv důvodu) 
PODĚKOVÁNÍ…  
Patří Vám všem, kteří se podílíte na životě a chodu sboru 
– byť nějakou nepříliš viditelnou aktivitou. Pamatujte na 
slova apoštola Pavla: Milostí Boží jsem to, co jsem, a 
milost, kterou mi prokázal, nebyla nadarmo; více než oni 
všichni jsem se napracoval - nikoli já, nýbrž milost Boží, 
která byla se mnou.  
POKŘTĚNI byli: Sára Dušková, Petr Rejzek (křest do-
spělého), Bryan Kramoliš, Jan Dvorský, Ester Tomiško-
vá. 
Před křtem probíhají předkřestní pohovory (přípravy).   
ODDÁNI  v našem kostele byli: manželé Hrudíkovi. 
Před uzavřením sňatku rovněž probíhají předsvatební se-
tkání.  
Naše pozemské společenství OPUSTIL  v minulém roce 
br. Jindřich Jakubal. Rozloučení s ním proběhlo v našem 
kostele, za což jsem osobně velmi vděčný. 
Povstaňme a modleme se:  
Pane Ježíši Kriste, děkujeme Ti za životy těch, kteří nás 
v minulém roce opustili. S vděčností si uvědomujeme, co 
všechno jsme od nich přijali. Věříme, že na základě tvé 
milosti přebývají ve tvé slávě, kde se jednou společně se-
tkáme. A prosíme za všechny, kteří se těžce vyrovnávají 
se ztrátou svých milovaných. Amen. 
ZÁVĚREČNÁ PROSBA  



Děkuji Vám za všechno dobré, co jsem od Vás 
v minulém roce přijal. A zároveň prosím o odpuštění ty 
z Vás, kterým jsem jakýmkoli způsobem ublížil. Čím dé-
le jsem farářem, tím méně si jsem jistý, že toto povolání 
vykonávám dobře. Buďte prosím vůči mým nedostatkům 
a chybám velkorysí. Děkuji za pozornost. 

Zpráva kurátora sboru:  
Milí bratři, milé sestry, 
srdečně vás zdravím v druhém roce tohoto volebního ob-
dobí staršovstva. Staršovstvo našeho sboru se schází pra-
videlně jednou měsíčně a také mimořádně po bohosluž-
bách, když je potřeba něco aktuálně řešit. To, co nás 
v současné době nejvíc pálí, je hlavně výměna střešní 
krytiny našich sborových budov. 
Bráníme se však tomu, abychom kvůli této prioritní věci 
zastavili další sborové i mimosborové aktivity. Hlavním 
posláním církve není jen starost o majetek, ale především 
následování Pána Ježíše, který nás vyzývá: „Jděte a zís-
kávejte mi učedníky, křtěte je ve jméno Otce i Syna i Du-
cha svatého, zvěstujte evangelium až na sám konec svě-
ta“. 

Toto se dá dělat různými způsoby: 
Církev vždy o Ježíši Kristu mluvila prostřednictvím činů. 
Tedy vždy se starala o potřebné. Jak jsme si nedávno 
připomněli, i Jan Hus napomínal bohaté k tomu, aby byli 
štědří k potřebným. Zároveň však napomínal i chudé, aby 
byli pracovití. I v dnešní době se mnohdy těžko rozlišuje, 
kdo je skutečně potřebný. Někdo sociální dávky zneuží-
vá. To nás ovšem nemá odradit od naší ochoty dávat.  
Jsou sbory, i menší než je ten náš, které dokážou podpo-
řit i docela velké projekty. Nejde tu ovšem o vnější pre-
zentaci sboru jako takového, ale o naplnění zákona Kris-
tova: Čistá a ryzí zbožnost před Bohem a Otcem je toto: 
pomáhat sirotkům a vdovám v jejich nouzi a chránit se 
před špínou světa.  (Jk 1:27)  
Konkrétně Církev bratrská v Hranicích na Moravě již 
delší dobu provozuje Azylový dům pro muže. 
V současné době otvírají ještě další sociální zařízení. 
Tentokrát je to Azylový dům pro ženy v Drahotuších.  
I náš sbor měl možnost z milosti Boží přispět do sbírky 
na potřebné. Po dobu více než půl roku probíhala sbírka 
pro o.s. Jsme tady, do zabudovaných kasiček v kostele. 
Bohužel, s lítostí musím konstatovat, že jsme tam dali 

málo. Podobně, jako dáváme do sbírek, jako platíme sa-
lár, jako platíme desátek. 
Když už je řeč o desátku, musím zmínit, co mi řekl jeden 
bratr. Mluvil o tom, že v dřívější době byla zavedena pro 
členy naší církve jakási tabulka s přehledem, kolik se má 
platit saláru dle výše výdělku. Byl jsem tomuto bratru 
vděčný za to, že mi otevřel oči. Do té doby jsem totiž 
nemohl přijít na kloub tomu, proč má náš sbor s tímto ta-
kový problém. Teď je to jasné a dá se k tomu říci jenom 
tolik: buď pochopíme z Písma svatého, v jaké výši máme 
platit desátek, anebo jsme postupem času propadli lidské 
filozofii a spekulacím a vůli Boží doslova ignorujeme.  
Ježíš Kristus nám nesestavil žádnou tabulku. On řekl: dej 
a bude ti dáno, dobrá míra, natřesená, natlačená ti bude 
dána do klína. Znamená to požehnání v různých oblas-
tech.  Možná to souvisí s tím, jak se sami cítíme. Uvě-
domme si, že naše země patří mezi nejvyspělejší státy 
světa co do životní úrovně. Odpovězme si tedy sami - pa-
tříme mezi chudé nebo bohaté? Jak tomu ve skutečnosti 
je?  
Jak to děláme u nás? Pravidelně trvalým příkazem posí-
láme salár do sboru ve výši 5 %. Další peníze do zbytku 
desátku používáme různě, na Boží věci. Dáváme z toho 
do sbírek, ve svobodě tam, kde cítíme potřebu. Můžeme 
z toho přispět např. i na  biblické studium. (Ostatně i 
kurz pro ordinované presbytery jsem hradil z těchto pro-
středků, po sboru jsem nežádal žádný příspěvek. Chápal 
jsem to jako přípravu ke službě v církvi. Jindy zase mů-
žeme cítit potřebu přispět na nějaký charitativní projekt, 
postiženým apod. Opět zdůrazňuji – bereme to tak, že už 
to nejsou naše peníze. Že to jsou peníze, které patří Bo-
hu, které si Bůh chce použít. Ve výplatní termín jsme je 
proto oddělili jako desátek. Z Boží milosti jsme proto ni-
kdy kvůli placení plných desátků neměli potíže.  
Sestry a bratři v Kristu, pozorně vám naslouchám, sna-
žím se čerpat z vašich připomínek i podnětů. Mohu říci, 
že stejně tak je tomu při jednáních staršovstva, anebo 
když hovoříme s naším bratrem farářem. Je samozřejmé, 
že potřebujeme určitou zpětnou vazbu od vás. 
Letošního roku jsme se zařadili do projektu Noc otevře-
ných kostelů. Podařilo se nám sestavit poměrně bohatý 
program. Žádáme proto všechny, kdo jsou ochotni po-
moci se zajištěním této akce, třeba i s pohoštěním nebo 
obsluhou, aby se přihlásili. Stejně tak vás chci pozvat 
k účasti na všech pořádaných sborových i ekumenických 
akcích. 
S bratrem farářem se pravidelně scházíme při modlitební 
chvíli ve čtvrtek ráno v 6,30 hod. Modlíme se za vás 
všechny a vyprošujeme společně Boží požehnání pro ce-
lý sbor. Tyto naše společné schůzky jsou velmi užitečné. 
Je však vítán každý, kdo by mohl v tento čas přijít a chtěl 
by se k nám připojit.  
Bude to už více než rok, co každý pátek odpoledne 
v 17,30 hod. vedeme s manželkou sborová modlitební se-
tkání. V některých obdobích se nás ke společným 
přímluvám schází málo. Někdy naopak přicházejí různí 
lidé, kteří cítí potřebu se společně pomodlit za určitý 
konkrétní problém. Diskrétnost je v tomto směru samo-
zřejmostí a všichni jsou vítáni. S odstupem času mohu 



říci, že je vidět užitek z těchto setkávání. Bůh se 
k mnohým přímluvám přiznává. My se ovšem modlíme i 
ve shromáždění, při biblických hodinách a doma v sou-
kromí. Avšak modlitební chvíle má trochu jiný význam a 
charakter. Dáváme totiž více prostoru různým tématům a 
spojujeme se v modlitbě za určitou věc. Stavíme se na 
slova Pána Ježíše – shodnou-li se dva v prosbě o jakou-
koli věc, můj nebeský Otec jim to učiní. Neboť kde jsou 
dva nebo tři shromážděni ve jménu mém, tam jsem já 
uprostřed nich. (Mt 18,18)  
Respektujeme, že každý má svůj způsob projevu, který je 
mu vlastní. Není to překážkou, naopak vnímáme to jako 
velmi obohacující. Jako duchovně velmi prospěšné, když 
je ve sborových budovách vyhlašováno Boží slovo. Jsme 
vděčni za to, že náš sbor se v případě naléhavé potřeby 
dokáže spojit k modlitbám a půstu. Toho si velmi váží-
me.  

 
Co říci závěrem?  
Každý člověk bez výjimky má od Boha určité obdarová-
ní. Cítíme, že lidé hledají své místo ve sboru, svoji služ-
bu. Že se rádi do něčeho zapojí. Často však nevědí, co by 
to mohlo být, co odpovídá jejich schopnostem. Mějme na 
paměti, že není velkých a malých služeb, všechny jsou 
potřebné. Neostýchejte se za námi přijít. Budeme 
s modlitbou zkoumat vaše služebnosti. Místo, kde vás 
chce Bůh mít. Vždyť On zná každého z nás dokonale, 
s našimi slabinami i přednostmi. A chce, aby každý z nás 
přispěl ke společnému dílu. Nezakopávejme své hřivny 
do země. Je to naše zodpovědnost před Boží tváří.  
Nechme se motivovat listem Jakubovým, který ve 3. ka-
pitole píše: … Kdo je mezi vámi moudrý a rozumný? Ať 
ukáže své skutky dobrým způsobem života, v tichosti, 
kterou dává moudrost. Amen 

Kroužek sester 
Milí bratři a sestry, 
rok 2010 uplynul jako voda a já zde opět stojím před 
vámi, abych zhodnotila práci kroužku sester. Pracovaly 
jsme podle svých schopností a možností a tak jsme ode-
vzdaly sboru celkem 19.000 Kč. Budeme se přičiňovat i 
v letošním roce, ale stárneme, ubývá zraku i ohebnosti 
prstů a velmi bychom potřebovaly a uvítaly, kdyby mezi 
nás přišly i sestry tzv. čerstvé důchodkyně. Je jich ve 
sboru několik a nemusím jmenovat. Přijďte prosím mezi 
nás. Bylo by škoda, aby tradice kroužku, která je více než 

stoletá (vznikla ještě před prvním kopnutím do země na 
stavbu tohoto chrámu Páně), skončila. Podle dostupných 
dokumentů pomáhaly sestry nést finanční zatížení téměř 
z 50 procent. Když jsme já, ještě jako mladé, svobodné 
děvče přišla do sboru, byly výstavky takové, že celá Ko-
menského síň byla plná vystavených výrobků a prodalo 
se vše i lidem, kteří do kostela jinak ani nepřišli, ale vě-
děli o nás a rádi nakupovali.  
Takže neváhejte a svou ochotou udělat něco pro tento 
sbor zvláště nyní, když nás čekají velké výdaje s novou 
střechou. Věřím, že Pán Bůh v mnohých probudí touhu 
pomoci. Budete námi všechny srdečně vítány. Děkuji 
Vám za pozornost.  

Květoslava Kolářová 
Setkávání maminek s dětmi  

Každý čtvrtek od 9 do 11 h probíhá setkávání maminek 
s dětmi. Průměrně se setkáváme asi 4 + bratr farář. Vět-
šinou maminky probíhají u nás doma nebo u Dulanských 
v Radslavicích. Součástí našeho společenství je také i ka-
tolická maminka. Naše setkávání tedy není omezeno 
pouze na členky našeho sboru, ale velmi rádi mezi sebou 
přivítáme i maminky z jiných sborů či maminky nevěřící, 
leč sympatizantky. Duchovní program zajišťuje bratr fa-
rář. V současné době probíráme žalmy. Krátké biblické 
zamyšlení a písničky jsou nedílnou součástí každého se-
tkávání. Jsem velmi ráda, že se takto můžeme scházet a 
pevně věřím, že nás v příštím roce přibude. 

Barbora Dušková  
Nedělní škola 

Vážení bratři, vážené sestry, jak už zmínil bratr farář, 
v letošním šk. roce nám v nedělní škole ubyli mládežníci. 
Tito mladí lidé se připravují ke konfirmaci a my jim 
k tomu vyprošujeme Boží požehnání, moudrost a touhu 
prohlubovat svůj osobní vztah k Pánu.  
 
Nedělku navštěvují předškoláci, batolata a 1 školák. 
Z této věkové skupiny jsme vycházely při výběru témati-
ky. Bára Dušková obstarala výbornou knížku Biblické 
příběhy, která je vydána  právě pro mladší šk. věk a pro 
předškoláky. Probíráme příběhy ze Starého i Nového zá-
kona. Každá lekce je obohacena rozmanitými úkoly, kte-
ré děti rády plní a upevňují si tak probírané téma. Letos 
se dětem věnují Bára D., Míša K., Šárka Z. a Renata S. 

Renata Stoklásková 
Gospelový sbor oslavil již v listopadu rok od svého 

vzniku založení. Za tu dobu se rozrostl na více než 30 



členů, na zkouškách se schází přes 25 členů. Poslední 2 
zkoušky navštívili i mladí lidé z centra Jsme tady, za což 
jsme velmi vděčni. Téměř každý měsíc se koná nějaký 

koncert na Moravě. Několikrát jsme vystupovali 
v Přerově, v Brně,navštívili jsme Mikulov, Újezd u Br-
na… V nejbližší době nás čeká víkendové soustředění 

v Prudké u Brna, kde budeme dolaďovat písně spolu 
s brněnským sborem. V dubnu budeme zpívat v Přerově 
na svatbě a v květnu vás všechny srdečně zveme na kon-

cert, který se uskuteční v našem kostele u příležitosti 
Noci kostelů.  

Renata Stoklásková 
Milí p řátelé v Kristu, letos přispíváme na rekon-

strukci střechy našeho kostela, která by se měla usku-
tečnit v roce 2012. Své finanční příspěvky můžete dávat 

s. pokladnici Evě Jehlářové, anebo můžete přispívat 
přímo  na  

sborový účet 1882017369/0800. Variabilní symbol: 
2012. 

Střechy sborových budov 

Vlastníme jako sbor ČCE Přerov budovu kostela a fary. 
Před dvaceti lety jsme prováděli opravu omítek našich 
budov a současně i výměnu starých střešních tašek za 
nový typ krytiny tak zvaný asfaltový šindel. Doufali 
jsme, že tato nová krytina bude mít dostatečnou životnost 
a nebudeme muset provádět v brzké době její výměnu.  
Postupem let nastávaly občas problémy s místním zaté-
káním ze střechy do prostoru našich budov – jak kostela, 
tak fary. Tyto problémy se postupem času zhoršují a pro-

to jsme nechali vypracovat znalecké posouzení stavu 
střešní krytiny od odborné firmy.  
 
Závěry posudku v několika bodech:  
Původní oprava střechy byla zvolena a provedena dobrou 
technikou a v dobré kvalitě včetně celoplošného podbití 
vodovzdornou překližkou   
Asfaltový šindel současné krytiny měl mít minimální ži-
votnost 30 let  
Tato doba není splněna z několika důvodů – produkce 
těchto krytin v době kolem r. 1990 neměla zdaleka tako-
vou technologickou kvalitu a materiál, jako dnes a dále 
prostředí průmyslového Přerova je velice agresivní hlav-
ně díky Precheze  
Doporučení:  Provést výměnu krytiny se současnou re-
vizí stavu překližky.  
Při uvažovaném typu nové krytiny tuto posuzovat také 
podle hmotnosti na 1m2 plochy (limit max. do 10kg)  
Obnova veškerých klempířských prvků – kvůli životnosti 
doporučena pouze měď a nebo titanzinek.  
Protože ceny materiálu i práce od minulé opravy vzrostly 
a není možné je financovat pouze ze sborových peněz, 
rozhodlo staršovstvo, že se pokusíme zajistit na část fi-
nancí dotaci. Těchto je několik teoretických možností.  
Od obce – město Přerov 
Z kraje – Olomoucký kraj 
Ministerstvo kultury – náš kostel je registrovanou kul-
turní památkou  
Pro podání žádostí je potřeba doložit mnoho skutečností 
a technických podkladů. Mimo jiné je potřeba projekt 
pro opravu, stavební plány budov a rozpočet na zamýšle-
nou opravu.  
Protože nemáme stavební výkresy budov kostela a fary, 
museli jsme je nechat nově zhotovit a nakreslit projek-
tantem.  
Máme také zjištěny potřebné vstupní podklady pro podá-
vání žádostí.  
Předběžně plánujeme provedení výměny střešní krytiny a 
související práce na rok 2012 – hlavně z důvodu snahy 
využít pokud možno maximálně dotační tituly.  
Současně se staršovstvo rozhodlo vypsat účelovou sbírku 
– z dotací nelze pokrýt veškeré náklady na opravy. Musí 
se vždy přičinit také vlastník budovy.    
Tyto práce si nemůžeme provádět sami svépomocí – jde 
o výškové a odborné práce a proto musí vše zajišťovat 



odborná firma s odpovídající garancí a předchozími refe-
rencemi. Také její odpovědné vybrání je součástí našeho 
úsilí.  
Při zjištění nových důležitých okolností ve vztahu 
k opravám budeme informovat ve sborových oznámeních 
nebo touto písemnou formou.   
Současně jsme vděčni za jakoukoli formu pomoci a rady.  

Martin Skalický 
Pravidelná sborová setkání: duben – květen 2011 

Ve dnech od 31.3. do 10.4. bude br. farář na nemocenské.  
Sborový program se tímto malinko pozmění.  
Út 5.4. 13.30 h  Kroužek sester 

17.30 h  Biblická hodina 
St 6.4. 18.00 h Zkouška Gospelového sboru 
Čt 7.4. 9.00 h  Setkání maminek s dětmi 
Pá 8.4. 17.30 h  Modlitební setkání 
Ne 
 

10.4. 
 

10.00 h 
  

Bohoslužby v Přerově  
(Š. Zacpalová) 

Po 11.4. 9.00 h  Pastorálka 
Út 12.4. 8.00 h br. farář učí na KEA v Olomouci 

13.30 h  Kroužek sester 
15.45 h  Konfirmační příprava 
17.30 h  Biblická hodina 
19.00 h Schůze staršovstva 

St 13.4. 10.00 h  br. farář působí v nemocnici 
16.30 h Úřední hodiny 
18.00 h Zkouška Gospelového sboru 

Čt 14.4. 6.30 h Ranní modlitební setkání 
9.00 h  Setkání maminek s dětmi 

Pá 15.4. 17.30 h Modlitební setkání 
Ne 
 

17.4. 
 

10.00 h 
  

Bohoslužby v Přerově - Květná  
neděle - Čtení pašijního příběhu 

Út 19.4. 8.00 h br. farář učí na KEA v Olomouci 
13.30 h  Kroužek sester 
15.45 h  Konfirmační příprava 
17.30 h  Biblická hodina 

St 20.4. 10.00 h  br. farář působí v nemocnici 
16.30 h Úřední hodiny 
18.00 h Zkouška Gospelového sboru 

Čt 21.4. 6.30 h Ranní modlitební setkání 
9.00 h  Setkání maminek s dětmi 

Pá 
 

22.4. 
 

17.00 h 
 

Bohoslužby v Přerově - Velký pátek(VP) 
 

Ne 24.4. 8.30 h  Bohoslužby v Kyselovicích (+VP) 
10.00 h  Bohoslužby v Přerově  

- Neděle vzkříšení (+VP) 
13.30 h  Bohoslužby v Tovačově (+VP) 

Út 26.4. 8.00 h br. farář učí na KEA v Olomouci 
13.30 h  Kroužek sester 
15.45 h  Konfirmační příprava 
17.30 h  Biblická hodina 

St 27.4. 10.00 h  br. farář působí v nemocnici 
16.30 h Úřední hodiny 

18.00 h Zkouška Gospelového sboru 
Čt 28.4. 6.30 h Ranní modlitební setkání 

9.00 h  Setkání maminek s dětmi 
Pá 29.4. 17.30 h  Modlitební setkání 
So 30.4. 13.00 h Svatba Pavla Kužílka a Anety Prokopové 

Ne 1.5. 10.00 h  Bohoslužby v Přerově 
17.00 h  Koncert hudebního tělesa Vox humana 

Út 3.5. 8.00 h br. farář učí na KEA v Olomouci 
13.30 h  Kroužek sester 
15.45 h  Konfirmační příprava 
17.30 h  Biblická hodina 
19.00 h Schůze staršovstva 

St 4.5. 10.00 h  br. farář působí v nemocnici 
16.30 h Úřední hodiny 
18.00 h Zkouška Gospelového sboru 

Čt 5.5. 6.30 h Ranní modlitební setkání 
9.00 h  Setkání maminek s dětmi 

Pá 6.5. 17.30 h  Modlitební setkání 
Konfirmandé odjíždění na víkendovou akci do Blahutovic n/O 

Ne 8.5. 10.00 h  Bohoslužby v Přerově 

 
Fotky z večerní akce pro konfirmandy (4.3.2011) 

 
Adresa: Farní sbor ČCE v Přerově, Č. Drahlovského 1, 
750 02 Přerov; Telefon: 581 332 268; E-mail: 
cce.prerov@gmail.com; www: cceprerov.estranky.cz  
Číslo účtu: 1882017369/0800 


